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Folketingets Sundhedsudvalg har den 29. april 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 657 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF). 
 
Spørgsmål nr. 657:  
’’Kan ministeren redegøre for, hvornår den bebudede tekniske redegørelse af 
Lægemiddelstyrelsens revurderinger (herunder hvor mange velbehandlede 
patienter, man forventer, vil "droppe ud" af behandlingen m.v.) kommer - og 
om den vil tage højde for depressive patienter, der er en særligt sårbar pati-
entgruppe?” 
 
Svar: 
Jeg har bedt Medicintilskudsnævnets formand om at forestå en teknisk gen-
nemgang for Sundhedsudvalget af, hvordan Medicintilskudsnævnet arbejder – 
herunder en gennemgang af, hvordan viden om lægemidlers effekt inddrages i 
nævnets arbejde.  
 
Mit sekretariat er i dialog med Sundhedsudvalgets sekretær om et muligt tids-
punkt. Jeg vender snarest muligt tilbage med forslag til dato for en sådan tek-
nisk gennemgang.  
 
Medicintilskudsnævnet har den 3. maj 2011 afgivet sin indstilling om fremtidig 
tilskudsstatus for lægemidler, der anvendes til behandling af depression og 
angst til Lægemiddelstyrelsen. Indstillingen kan ses her: 
http://laegemiddelstyrelsen.dk/~/media/8CFDDF15978B4AE0A7D7C85BBF95
228D.ashx.  
 
Medicintilskudsnævnet lægger op til, at antidepressive lægemidler - med en 
enkelt mindre undtagelse - opretholder generelt tilskud eller generelt klausule-
ret tilskud. Nævnets indstilling er udsendt i bred høring med frist den 15. au-
gust 2011, hvorefter Lægemiddelstyrelsen træffer afgørelse i sagen. 
 
I lyset af Medicintilskudsnævnets indstilling finder jeg ikke anledning til at 
igangsætte en større analyse af, ”hvor mange velbehandlede patienter, man 
forventer, vil ”droppe ud" af behandlingen”. 
 
 
 
 

Med venlig hilsen 
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